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Protokół Nr XXIX.2014  

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 31 stycznia 2014 roku 

 

1. Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXIX sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonała Przewodnicząca Rady Ewa 

Gancarz o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 16 radnych i ważność obrad sesji.  

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Andrzej Skibiński, 

dyrektorzy jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego, prasa 

lokalna oraz Pan Zygmunt Szwarc trener i sportowcy z Klubu „Uczniak”. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła proponowany porządek obrad i zapytała, 

czy są propozycje do zmiany porządku obrad. 

Starosta Anna Michalczuk: w imieniu Zarządu Powiatu proszę o wprowadzenie autopoprawki 

do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXVIII.6.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 

określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego  

w roku 2014. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie proponowane zmiany do po-

rządku obrad. 

Proponowane zmiany do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie proponowany porządek obrad 

po wprowadzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

    1) Nr XXVII.2013 z dnia 16 grudnia 2013 roku, 

    2) Nr XXVIII.2013 z dnia 30 grudnia 2013 roku. 

   4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

5. Sprawozdanie Starosty Żagańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Powiatu Żagańskiego za rok 2013. 

6. Sprawozdania Przewodniczących Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego z prac 

Komisji za 2013 rok. 

   7. Interpelacje radnych. 

   8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2014 – 2022, 

    3) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 

    4) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia powiatowej 

biblioteki publicznej w roku 2014, 

    5) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Gozdnica na dofi-

nansowanie zadania inwestycyjnego „Częściowa przebudowa chodników wzdłuż ulic 

Zacisze – ul. Świerczewskiego oraz fragmentów chodników wzdłuż ul. 3 – go Maja i ul. 

Matejki w Gozdnicy”, 
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     6) zmiany uchwały Nr VII.6.2011 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 czerwca 2011 r.  

w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów szkół prowadzonych przez Powiat 

Żagański, 

     7) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2014 rok,  

     8) uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2014 rok, 

     9) zmiany Uchwały Nr XXVIII.6.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2013 r. 

w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

żagańskiego w roku 2014. 

 9. Odpowiedzi na interpelacje. 

 10. Wnioski. 

 11. Informacje i oświadczenia. 

 12. Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

4. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

    1) Nr XXVII.2013 z dnia 16 grudnia 2013 roku, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: do zapoznania się z protokołem z XXVII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 16 grudnia 2013 roku zobowiązany był Radny Andrzej 

Katarzyniec oraz Radny Marek Kopta, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Andrzej Katarzyniec: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodnicząca rady Ewa Gancarz: Radny Marek Kopta jest nieobecny na sesji z powodu 

choroby i nie zapoznał się z protokołem. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie protokół z XXVII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 16 grudnia 2013 roku. 

Protokół z XXVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 16 grudnia 2013 roku został przyjęty 

przy 15 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 16 radnych. 

    2) Nr XXVIII.2013 z dnia 30 grudnia 2013 roku. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: do zapoznania się z protokołem z XXVIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2013 roku zobowiązany był Radny Tadeusz Kosmatka 

oraz Radny Paweł Lichtański. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: Radny Tadeusz Kosmatka w chwili obecnej jest 

nieobecny, ale z protokołem zapoznał się i nie wniósł uwag. 

Radny Paweł Lichtański: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie protokół z XXVIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2013 roku. 

Protokół z XXVIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2013 roku został 

przyjęty przy 15 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 16 radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Starostę Annę Michalczuk o uhonorowanie Pana 

Zygmunta Szwarca i sportowców z Klubu „Uczniak” za wybitne osiągnięcia sportowe. 

 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiała kolejno zaproszonych sportowców i przed-

stawiała ich ważniejsze osiągnięcia w roku 2013. 

Starosta Anna Michalczuk składała kolejno wszystkim sportowcom gratulacje i wręczała drobne 

upominki.  

Aleksandra Mickiewicz 95 

- udział w Mistrzostwach Europy Juniorów w Rietti / reprezentantka Polski / 

- złoty medal Mistrzostw Polski Juniorów w rzucie oszczepem / Kraków / 

- złoty medal Mistrzostw Polski LZS w rzucie oszczepem 

- brązowy medal Mistrzostw Polski LZS w rzucie dyskiem 

- dwa złote medale Lubuskiej Olimpiady Młodzieży w oszczepie i dysku/ 
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Powołana do Kadry Polski Polskiego Związku Lekkiej Atletyki celem przygotowań do Mi-

strzostw Świata Juniorów, które odbędą się w EUGENE w lipcu 2014r. / USA/. 

Oskar Stachnik 98 

Dyskobol, kulomiot. Doskonałe rezultaty w obu konkurencjach. W rzucie dyskiem kolejny 

zawodnik Uczniaka, który przekroczył granicę Marzeń / 60,35 w rzucie dyskiem/. 

Dwa medale Mistrzostw Polski w Radomiu: 

- złoty w rzucie dyskiem 

- brązowy w pchnięciu kulą 
Za doskonałe wyniki powołany do Kadry Polski PZLA celem przygotowań do II Igrzysk 

Olimpijskich Juniorów młodszych, które odbędą się w lipcu 2014 roku w Nankin / Chiny/. 

Zdobył dwa medale Mistrzostw makroregionu; 

- złoty w pchnięciu kulą 
- srebrny w rzucie dyskiem. 

Podobnie dwa medale na Lubuskiej Olimpiadzie Młodzieży. 

- złoty w rzucie dyskiem 

- srebrny w pchnięciu kulą 
  Patryk Zygmunt  98 

Patryk Zygmunt jest również powołany do Kadry Polski PZLA na rok 2014, celem przygoto-

wań do II Igrzysk Olimpijskich. 

Jest najlepszy w Polsce w rzucie dyskiem 1 kg. Wynik 60.66 cm uzyskał na Mistrzostwach 

Makroregionu we Wrocławiu zdobywając złoty medal. 

- drugi medal, srebrny zdobył w pchnięciu kulą 
Na Lubuskiej Olimpiadzie Młodzieży zdobył dwa medale: 

- złoty w p. kulą 
- brązowy w rzucie dyskiem. 

Mistrzostwa Polski w Radomiu to 

- srebrny medal w pchnięciu kulą. 

Sebastian Jach 96 

Oszczepnik, od początku dobrze reprezentował Powiat na różnych zawodach, od wojewódz-

kich po ogólnopolskie. 

W roku w 2014 zaskoczył bardzo dobrym wynikiem na Ogólnopolskiej Olimpiadzie Mło-

dzieży w Łodzi zdobywając brązowy medal w rzucie oszczepem 700g. 

Po drodze zdobył dwa medale Lubuskiej Olimpiady Młodzieży: 

- złoty w rzucie oszczepem 

- brązowy w rzucie dyskiem. 

Korneliusz Dudzik 98 

Od dwóch lat uprawia w Uczniaku rzut młotem i rzut dyskiem. 

Jest srebrnym medalistą Mistrzostw Polski z Radomia w rzucie młotem 5 kg. 

Ponadto zdobył złoty medal Mistrzostw Makroregionu w rzucie młotem. 

W Lubuskiej Olimpiadzie Młodzieży nie miał sobie równych w rzucie młotem /złoty medal/ 

a w rzucie dyskiem zdobył srebrny medal tym samym wynikiem, co zwycięzca./ 49.97/ 

Wygrał wiele mityngów w swojej kategorii /w Słubicach, Wrocławiu, Zgorzelcu, Zielonej 

Górze, Szprotawie/. 

Klub zdobył w Ogólnopolskim Współzawodnictwie Dzieci i Młodzieży 120,5 pkt. 

- 31 medali Lubuskiej Olimpiady Młodzieży, 

- 16 medali Mistrzostw Makroregionu / woj. Lubuskie, Dolnośląskie, Zachodniopomorskie/, 

- 7 medali Mistrzostw Polski LSZ, 

- 6 medali Mistrzostw Polski w Różnych kategoriach wiekowych. 
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Starosta Anna Michalczuk wręczyła Panu Zygmuntowi Szwarc drobny upominek oraz list 

gratulacyjny. 

Radny Maciej Boryna: od lat obserwuję działalność trenera Zygmunta Szwarca i powiem, że 

jeśli Pan Szwarc weźmie kogoś pod swoje skrzydła to jest to gwarancja, że będą to medaliści. 

Pan Zygmunt Szwarc w imieniu zawodników i swoim podziękował i wręczył Pani Staroście 

Annie Michalczuk okolicznościowy kalendarz. 

Na obrady sesji przyszedł Radny Tadeusz Kosmatka, w dalszych obradach sesji brało udział 

17 radnych. 

   4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 
   Radny Andrzej Katarzyniec: na posiedzeniu Zarządu w dniu 14 stycznia 2014 roku podjęto 

uchwałę w sprawie wyznaczenia do sprzedaży w trybie przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagańskiego (dot. dz. nr 793/7 o pow. 0,8470 

ha położonej w Żaganiu przy ul. Szprotawskiej 30A), w którym to jest miejscu? 

   Członek Zarządu Zbigniew Teler: jest to nieruchomość zabudowana budynkiem byłego szpi-

tala przy ul. Szprotawskiej w Żaganiu.  

   Wicestarosta Henryk Janowicz: dokonaliśmy podziału tej działki, na której znajduje się pro-

sektorium.  

   Radny Paweł Lichtański: chciałem zadać pytanie dotyczące dwóch posiedzeń Zarządu tj. 27 

grudnia 2013 roku oraz 14 stycznia 2014 roku. Informacja od Ministra Finansów w sprawie 

zwrotu przez Powiat Żagański części subwencji oświatowej, ten temat na posiedzeniu Komisji 

Oświaty nie był poruszany, o jakiej kwocie zwrotu subwencji oświatowej pisze Minister 

Finansów? Czy odpowiedź do Ministra Finansów została już wysłana, jeśli tak, to, co było 

zawarte w tej odpowiedzi? Obawiam się, że dla nas może to być druzgocące w skutkach. 

   Starosta Anna Michalczuk: jest to kwota, za 3 lata tj. rok 2009, 2010, 2011 i są to 

konsekwencje kontroli przeprowadzonej przez NIK w SOSW w Szprotawie. Wysłaliśmy 

odwołania od tej decyzji dotyczące każdego roku, bo Ministerstwo Finansów rozpatruje każdy 

rok oddzielnie. Zostały przeliczone na nowo te dzieci, które miały tak naprawdę sprzężenia 

tylko nie miały na to w SOSW dokumentów. W tej chwili sprawy są w toku, przy czym 

mówimy o kwocie ponad 3.000.000,00 zł. Wczoraj za 2009 rok przyszło pismo informujące, 

że Ministerstwo Finansów ustosunkowało się w ten sposób, że ponownie skierowano sprawę 
do Ministerstwa Edukacji Narodowej o przeliczenie tak, abyśmy my, jako powiat mieli czas na 

ustosunkowanie się do tych przeliczeń, do złożenia stosownych wyjaśnień za 2009 rok do 

30.04.2014 roku. Natomiast należy się spodziewać kolejnych pism dotyczących roku 2010  

i 2011, ponieważ każdy rok rozpatrywany jest osobno. 

   Radny Paweł Lichtański: w jakim charakterze ministerstwo będzie oczekiwało od nas zwrotu?  

   Starosta Anna Michalczuk: tego jeszcze nie wiemy. 

   Radny Andrzej Barylak: nie wiem, dlaczego tak się stało, bo to nie jest 3.000 zł tylko ponad 

3.000.000,00 zł. Zdajemy sobie sprawę, że mamy dosyć duży dług publiczny i jeszcze jak 

dojdzie te 3.000.000,00 zł to będzie nieciekawa sytuacja, przecież za te 3.000.000,00 zł można 

zrobić bardzo dużą inwestycję. Dziwi mnie również fakt, bo jeżeli są przyznawane 

jakiekolwiek subwencje, czy dotacje to są one skrzętnie rozliczane. Dlatego pytam się  
o nadzór, bo jest wydział oświaty i finansowy, dlaczego to nie było sprawdzone. Przecież ta 

subwencja była rozliczana i te wszystkie sprawy nie powinny dla Starostwa wyjść negatywnie, 

dlatego dopatruję się braku nadzoru ze strony Starostwa. Owszem są to lata 2009 – 2011  

i można by było zwalać winę na poprzedni Zarząd, ale bardzo się dziwię, że ta kwota tak sobie 

rozdysponowywana i nikt nad tym nie miał nadzoru. Musze tu powiedzieć, że wydział 

finansowy nie dopatrzył swoich obowiązków, jak również pozostałe wydziały merytoryczne.  

   Starosta Anna Michalczuk: kontrola miała miejsce w 2012 roku, w tej chwili, kiedy przyszły te 

pisma z Ministerstwa Finansów, nowa Pani Dyrektor SOSW w Szprotawie spotkała się  
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z pracownikami wydziału finansowego i oświaty i zaczęli na nowo przeliczać tą subwencję na 

dzieci, które miały różne schorzenia. Powiem od razu, że nie jest to takie proste, bo nawet  

w wynikach pokontrolnych różni się to, co napisało MEN między tym, co wyszło z kontroli 

przeprowadzonej przez NIK i w każdym roku są różnice finansowe. Okazuje się, że 

przeliczenie tej subwencji na każde ze schorzeń, jakie te dzieci mają jest bardzo 

skomplikowane, bo inaczej przeliczane jest np. porażenie mózgowe a inaczej np. brak ręki albo 

ubytek na słuchu. To wszystko to są różne przeliczenia i nawet w tych dwóch instytucjach 

kontrolujących są poważne różnice w przeliczeniach. Dlatego teraz zostało to na nowo 

wszystko przeliczone i cała dokumentacja została wysłana do Ministerstwa Finansów i stąd 

taka decyzja, że przeniosą to do MEN do ponownego przejrzenia i rozpatrzenia. Tyle na ten 

temat w chwili obecnej mogę powiedzieć. Jest nowy dyrektor, który współpracuje, wszelkie 

dokumenty i przeliczenia zostały zrobione i nic w tym momencie nie możemy zrobić po za 

tym, że bronić się w MEN.  

   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: w 2012 roku została przeprowadzona kontrola NIK, były 

zalecenia pokontrolne i wynikło, że niesłusznie były naliczone kwoty. Chodziło o to, że dzieci, 

które miały tzw. sprzężenie, powinny mieć orzeczenie a tych orzeczeń nie miały  

i z tego wynikły te różnice. Dlaczego w 2012 roku nie zareagowano i nie próbowano 

rozwiązać, wyjaśnić tej sprawy? Dlaczego nie wysłano do Ministerstwa Finansów wyjaśnień  

i nie proszono o umorzenie lub o naliczenie ponowne? Dlaczego zaniechano uporządkowania 

tej sprawy w 2012 roku, takie pytanie się nasuwa? 

   Starosta Anna Michalczuk: nie umiem na to pytanie odpowiedzieć, dlaczego w tej kwestii nic 

nie zrobiono. My po otrzymaniu tego pisma z Ministerstwa Finansów zareagowaliśmy w ten 

sposób, że wszyscy pracownicy merytoryczni w tym celu zostali zaangażowani do pracy, 

zaczęliśmy wszystko na nowo przeliczać. Radca Prawny przygotował pisma, cała 

dokumentacja na nowo została zgromadzona, został odszukany protokół pokontrolny  

i próbujemy się do tego wszystkiego odnieść i bronić. Jest to jedyna rzecz, jak w tej chwili  

z naszej strony może mieć miejsce, nic innego odpowiedzieć nie mogę.  

   Radny Krzysztof Jarosz: ten temat, co jakiś czas wypływa, przypominamy sobie dyskusję 
podczas sesji budżetowej, Radny Marek Ślusarski wspominał o tym, że są z tym problemy. 

Faktycznie można byłoby się zastanawiać nad tym, czy w porę służby Starostwa zareagowały 

na te nieprawidłowości, dlatego, że błędy w SIO były już znane w 2010 roku. Pod koniec 2010 

roku było już wiadomo, że coś w tym SIO nie gra, że błędy były robione. Z informacji, którą ja 

wówczas otrzymałem wynikało, że gro przypadków, które zawyżały naliczaną subwencję, to 

były to przypadki po prostu bałaganu organizacyjnego. Takie przypadki, które uczeń miał 

różne upośledzenia, miał sprzężenia, tyle tylko, że nie miał na to papieru tzn. nie 

przypilnowano, aby w odpowiednim momencie z PPP dotarła decyzja do SOSW, bo ona była 

podstawą do tego, aby umieścić takiego ucznia w SIO. Faktem jest, że za wszystko odpowiada 

Starosta, czy ja, czy Pan Ślusarski, Panią Michalczuk chyba zwolnimy z tej odpowiedzialności, 

bo już nie za jej kadencji się działo, ale my nie przypilnujemy papierów bezpośrednio  

w SOSW w Szprotawie. Ten bałagan wyniknął nieprzypadkowo, bo w SOSW w Szprotawie 

źle się działo. Swojego czasu też wysyłaliśmy kontrole i z tych kontroli wynikało, że np. 

rozdawano dodatki do wynagrodzenia, które nie przysługiwały np. dodatki trudnościowe, za 

uciążliwe warunki pracy, a te, które przysługują nauczycielom uczącym w SOSW nie 

przysługują zaś pracownikom administracji a ci pracownicy takie dodatki otrzymywali. Nasze 

służby kontrolne naliczyły, że straty z tego tytułu sięgają ponad 30.000 zł i Zarząd podjął 
decyzję o zgłoszeniu tego przypadku do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych i ku 

naszemu zdziwieniu odpowiedź od Rzecznika jest taka, że nic się nie stało, że 30.000 zł z ze 

środków publicznych wypłacone osobom nieuprawnionym do tego, to nie jest wielki powód do 

tego, aby wszczynać jakiekolwiek postępowanie. Natomiast wydłużenie terminu zakończenia 

inwestycji o parę miesięcy, boiska w Iłowej, to już się spotkało z ostrą reakcją Rzecznika i ja 
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stawałem na dyscyplinę finansów publicznych i zostałem ukarany karą upomnienia. Więc 

później pytam Panią Rzecznik, jak się mają te przypadki, bo wtedy, kiedy ja, z racji tego, że 

zgodziłem się na wydłużenie, zgodnie z specyfikacją, terminu zakończenia inwestycji, jestem 

karany, natomiast osoby, które powodują wypływ środków w kwocie powyżej 30.000 zł są 
uniewinniane. Więc trzeba popatrzeć na tą całą historię troszeczkę z innej perspektywy, bo 

jeżeli ktoś otrzymuje taką decyzję od Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych, później 

śmieje się w oczy naszym służbom, bo mam tu papier, że jestem niewinna. To jeżeli tak 

podchodzi się do bałaganu to później nic dziwnego, że ten bałagan występuje wszędzie, także 

w dokumentacji uczniów, w SIO oraz w innych elementach. Faktem jest, że odpowiada za 

wszystko szef i jeżeli będą mieli Państwo taką wolę to proszę zrzucić tą odpowiedzialność na 

mnie i na Pana Ślusarskiego (byłego Starostę), ale popatrzmy na to, jakie były początki tego 

całego procederu. W tej sytuacji, jeżeli ktoś otrzymuje informacje, że zarzuty Starosty, czy 

Zarządu są bezpodstawne, czuje się po prostu bezkarny i wydaje się mu, że robi dobrze  

a wszyscy się tylko jego czepiają. Takie były kulisy całej tej historii a czy można było 

wcześniej zareagować, czy nie, to trudno teraz powiedzieć, ale na pewno podłoża dobrego do 

skutecznego zahamowania tego procederu nie było, bo ani Starosta ani Naczelnik Wydz. OKT 

nie pójdzie tam i za Panią Dyrektor nie wyliczy tego i nie wpisze do SIO odpowiednich 

wartości. Dlatego zanim zaczniemy dyskutować, jak zaradzić tej sytuacji, bo pewnie trzeba 

będzie się bronić i próbować udowadniać, że ta subwencja się nam należała a jeżeli nie to 

przynajmniej w niższej wysokości, powinien nastąpić zwrot. Bierzmy też pod uwagę to,  

w jakich warunkach się pracuje i jakie jest wsparcie z innych organizacji, czy instytucji, które 

powinny sprawować kontrole i powinny nam pomagać w jej sprawowaniu. Tego wsparcie, ze 

strony Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych nie było, a to stwarzało klimat do tego, 

aby brnąć w te błędy w rozliczeniach. 

   Radny Marek Ślusarski: myślę, że zwalanie winy na kogokolwiek nie ma sensu. Mi się wydaje, 

że w tym momencie trzeba wyciągnąć jakieś wnioski, ale chciałbym wrócić do sprawy  

i sprostować, że kontrola NIK była w 2010 roku i poprzedni Pan Starosta mocno zabiegał  

w tematach, ale był tylko i wyłącznie protokół i nic po za tym. Służby nasze finansowe  

i oświatowe, no po prostu decyzja była taka, że czekamy, jaka będzie decyzja Ministra 

Finansów i doczekaliśmy się dzisiaj a jakie były ku temu przesłania to wszyscy żeśmy dobrze 

wiedzieli. Ja wiem, że fajnie się bierze pieniądze, ba Pani Dyrektor tłumaczyła, że ona na 

podstawie tych wszystkich dokumentów zebranych od uczniów, zaszeregowała ich do takiej 

subwencji a nie innej. Kontrola przeprowadzona przez NIK to zakwestionowała tylko dlatego, 

że nie było opinii z poradni i to był cały problem, bo jeśli skierowałoby się w odpowiednim 

czasie tych uczniów do poradni to dzisiaj nie byłoby problemu. Jeśli byłaby malwersacja  

w takim znaczeniu, że po prostu skradzione przez SOSW to wtedy wiadomo, jakie organy by 

się tym zajęły. Tutaj była czysta sprawa, tylko nie były dopilnowane przez służby oświatowe 

sprawy z lat 2009 – 2010, natomiast w roku 2011 takich tematów już nie było. 

   Starosta Anna Michalczuk: proponuje zakończyć tą rozmowę, ale sprostuję tylko, że kontrola 

NIK obejmowała również rok 2011, stąd te pisma i niestety jest to suma ponad 3.000.000,00 

zł. Kontrola została przeprowadzona na początku 2012 roku i do tego cały czas się odnosimy. 

Ja nie chcę tutaj kogokolwiek oskarżać, bo nie taki jest nasz cel, chodzi o to, żeby teraz się 
wybronić, dokładnie przeliczyć i nawet, jeżeli będziemy musieli coś zwrócić, to żeby to była 

mniejsza kwota niż ta naliczona przez NIK, bo z naszych obliczeń wynika, że ta kwota jest 

zawyżona, a że były nieporozumienia między SOSW a PPP w Szprotawie i z tego wyniknęły 

późniejsze kłopoty, to już jest historia i trudno do tego teraz wracać i roztrząsać, bo tego już 
nie cofniemy. Teraz musimy zrobić wszystko, żeby się obronić, żeby te pieniądze w jak 

najmniejszej kwocie musiały być zwrócone do ministerstwa. O kolejnych etapach tej sprawy 

będziemy Radnych informować. 
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   Radny Paweł Lichtański: jako członek Komisji Oświaty składam wniosek, aby o takich 

strategicznych sytuacjach informować Komisję Oświaty, bo wszyscy członkowie Komisji 

poczuwają się do odpowiedzialności za stan i finanse oświaty oraz organizację oświaty  

w naszym powiecie. W związku z tym uważam, że należałby się nam taka informacja nieco 

wcześniej. 

   Radca Prawny Andrzej Skibiński: 19 grudnia 2012 roku wpłynęło zawiadomienie z MF  

o wszczęciu postępowania. W dniu 24 grudnia 2012 roku otrzymaliśmy decyzję o zwrocie za 

najstarszy rok, mieliśmy 14 dni na powtórne odwołanie i zostało złożone w terminie.  

W międzyczasie wyszło drugie pismo wyjaśniające, pracownicy stosownych wydziałów 

dokonali cudów i przesłaliśmy następne dokumenty i na dzisiaj ten najstarszy przypis został 

przez ministerstwo uwzględniony. Do następnych dwóch wszczętych postępowań zostało 

również przesłane do MF pisma wyjaśniające, dlatego działania były bardzo szybkie ze 

względu na ograniczony termin. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: jest to bardzo istotna spraw, bo chodzi o ponad 3.000.000,00 zł  

i powinniśmy o tym dyskutować. I jak to, że nie będziemy szukać winnych, 3.000.000,00 zł  

i bez winnych? Tak być nie może, dlatego musimy to zrobić, ale dzisiaj musimy podjąć 
wszelkie działania, aby się przed tym obronić, ale czy uda się nam obronić to tego nie wiem. 

Jedno musimy wiedzieć, że nigdy nas nie oceniają po pracy rzeczywistej tylko po 

dokumentach, które zostawiamy po sobie, to jest najistotniejsza sprawa. Nie było dobrej 

współpracy między dyrektorami Ośrodków a Poradniami, natomiast chcę jeszcze dodać, że 

tych nieprawidłowości było znacznie więcej. My dokonaliśmy kontroli w tych ośrodkach i tych 

nieprawidłowości okazało się, że jest dużo więcej. Wszyscy dyrektorzy zostali wezwani do 

Starostwa i zostali przeszkoleni po tych kontrolach, które odbyły się i na przykładach tych, 

które zdążyliśmy wyartykułować, zostali dyrektorzy pouczeni, żeby przestrzegali tego prawa, 

które obowiązuje.  

Radny Paweł Lichtański: posiedzenie Zarządu z dnia 22 stycznia 2014 roku, na którym zapo-

znano się z protokołem oceny przydatności składników rzeczowych majątku warsztatów 

szkolnych ZSTiL w Żaganiu i jednogłośnie zdecydowano j/n: 

- o zamieszczeniu ogłoszenia na okres 7 dni na stronie internetowej przetargu na zbycie 

składników rzeczowych majątku warsztatów szkolnych ZSTiL w Żaganiu,  

- o zamieszczeniu ogłoszenia na okres 7 dni na stronie internetowej przetargu na zbycie 

złomu składników rzeczowych majątku warsztatów szkolnych ZSTiL w Żaganiu. 

   Pytam się o to w kontekście artykułu, który ukazał się wczoraj w Gazecie Lokalnej, bo z tego, 

co rozumiem to odbyło się jeszcze jedno posiedzenie w poniedziałek i decyzja była nieco inna. 

   Starosta Anna Michalczuk: ponownie ten problem rozpatrywaliśmy na posiedzeniu Zarządu  

w dniu 24 stycznia 2014 roku. Pani Sekretarz przedstawi podjęta decyzję, ponieważ ma 

przygotowane wszystkie dokumenty w tej sprawie. 

   Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: zostanie ogłoszona aukcja na sprzedaż zbędnych 

składników majątku ruchomego warsztatów szkolnych ZSTiL w Żaganiu. Ogłoszenie jest już 
przygotowane, które zawiera wszystkie elementy z rozporządzenia. Aukcja odbędzie się 11 

lutego 2014 roku, jest przygotowany wykaz sprzętu, cena wywoławcza brutto, wadium oraz 

postąpienia. Zgodnie z decyzją Zarządu zostanie również ogłoszone w prasie lokalnej  

i ogólnopolskiej. 

   Wicestarosta Henryk Janowicz: były dwie propozycje, jedna i druga propozycja mówiła o tym, 

że trzeba ogłosić przetarg, umieścić ogłoszenie. Jeżeli chodzi o ogłoszenie został wybrany 

wariant mówiący o 7 dniowym ogłoszeniu. W chwili obecnej będzie przedstawiona informacja 

w prasie ogólnopolskiej, lokalnej, jak i ogłoszenie w internecie. Kilkakrotnie pytałem się 
Radcy Prawnego, czy jest to zgodne z prawem, odpowiedź, jaką otrzymałem było 
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potwierdzenie, że jest to zgodne z prawem. Głosowanie było trochę inne, każdy ma własną 
rację i każdy ma prawo wyboru, ale nie było naruszenia prawa. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: jeżeli temat jest omawiany, chociaż pokrótce na sesji, to ja pozwolę 
sobie do protokołu zawrzeć moje odmienne zdanie. Byłem przeciwny takiemu rozwiązaniu, bo 

uważam, że nas obowiązuje prawo i byłem za całkiem inna koncepcją. 

   Radny Jan Sosnowski: posiedzenie Zarządu w dniu 14 stycznia 2014 roku: 

   – przyznano 2.000 zł na organizację imprezy „W maju na pasionku”. Po konsultacji z Wójtem 

Brzeźnica, Radnym Leonem Cuprychem doszliśmy do wniosku, że kwota 2.000 zł jest 

stanowczo za niska, gdyż w tym roku „WATRA” obchodzi 45 – lecie. Jest to pierwszy 

zespół Górali Czadeckich, który stale jest wykorzystywany przez różne instytucje, 

samorządy do szerzenia kultury, jako element ozdobny wielu imprez. Prosiłbym w swoim 

imieniu, Wójta oraz Radnego Leona Cuprycha o przeanalizowanie i ewentualne zwiększenie 

środków, ponieważ to nie jest tylko impreza „W maju na pasionku”, ale również obchody  

45 – lecia Zespołu „WATRA”, 

  – wyrażono zgodę na zapłatę w m-cu styczniu 2014 roku Firmie PHU „Bartosz” za 

jednorazowe czynności związane z likwidacją śliskości na drodze powiatowej. Dlaczego bez 

jakiegoś przetargu, tylko akurat ta firma, w między czasie można było zlecić firmie MPO, 

powiadomić ich i może oni by to zrobili a wiadomo, że jest to jednostka, która w jakiś sposób 

współpracuje z powiatem. Ponadto w zeszłym roku w budżecie powiatu było przeznaczone 

około 800.000,00 zł na zadanie związane z remontem nawierzchni i chodników przy ul. 

Łąkowej w Żaganiu. W budżecie tegorocznym zapisano już 400.000,00 zł, dla mnie był to 

sygnał, że chyba coś jest nie tak. Okazuje się, że podczas posiedzenia Zarządu 14 stycznia 

2014 r. dochodzi do zmiany nazwy zadania i jednocześnie zmiana całkowicie zakresu robót. 

Sądzę, że kolejne posiedzenia Zarządu doprowadzą do tego, że to zadanie zostanie z czasem 

zlikwidowane. 

   Mam jeszcze jedną uwagę do posiedzenia z 22 stycznia 2014 r. - powierzenie Gminie Żagań  
o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w roku 

2014, ale ten temat omówię przy uchwale, która jest w dzisiejszym porządku obrad. 

Starosta Anna Michalczuk: w odpowiedzi na wniosek w sprawie zwiększenia środków na 

organizację imprezy „W maju na pasionku”, wniosek zostanie przedstawiony na Zarządzie. 

Trudno mi powiedzieć, jak Zarząd do wniosku się ustosunkuje, natomiast kwestię dróg wyja-

śni Wicestarosta Henryk Janowicz.  

Wicestarosta Henryk Janowicz:  

- w sprawie zwalczania śliskości drogi powiatowej nr 1064F na odcinku Żagań – Rudawica – 

była to sytuacja nagła, w konkursie wybrana jest inna firma, ale ta firma, która wygrała kon-

kurs, musieliśmy ją pominąć, bo nie była w stanie wysłać na drogę piaskarek i wskazała 

nam wykonawcę, który to zrobi i była to firma „Bartosz” i zadanie kosztowało 640,00 zł. 

Była to sytuacja nagła, raptownie przy temperaturach dodatnich, na niektórych łukach drogi 

wystąpiła tzw. lokalna śliskość. W chwili obecnej tą drogę i to zadanie, w porozumieniu z 

wykonawcą, będzie zlecone zupełnie innej firmie, 

- w sprawie ul. Łąkowej w Żaganiu – musieliśmy zmienić nazwę zadania, bo musieliśmy 

ogłosić przetarg i była konieczność zmiany nazwy zadania. Zmieniamy tylko zakres zada-

nia, będzie wykonana nawierzchnia jezdni, tzw. profil, wyregulowanie studzienek a nie bę-
dą wykonane chodniki. 

5. Sprawozdanie Starosty Żagańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Powiatu Żagańskiego za rok 2013. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: radni otrzymali sprawozdanie z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Żagańskiego za rok 2013. Czy radni mają pytania do 

przedstawionego sprawozdania? 
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Radny Paweł Lichtański: chciałbym zapytać, kto wchodzi w skład Komisji i kiedy mija 

kadencja Komisji? W sprawozdaniu jest napisane, że Komisja współpracowała z Powiatowym 

Inspektorem Sanitarnym, Komendą Powiatową Policji, Powiatową Państwową Strażą Pożarną. 
Policja położyła nacisk na szczególne bezpieczeństwo dzieci i młodzieży na terenie akwenów 

wodnych. Czy Komisja współpracowała jeszcze z innymi instytucjami, podmiotami, ponieważ 
ustawa o samorządzie powiatowym w tej kwestii jest bardzo szeroka i umożliwia współpracę 
Komisji z każdym podmiotem i jednostką samorządu terytorialnego na terenie powiatu? Czy 

Komisja współpracowała w zakresie akwenów wodnych z Ochotniczym Pogotowiem 

Ratunkowych, bo to byłoby takie naturalne, żeby Komisja taką współpracę podjęła? W tym 

sprawozdaniu jest napisane o spotkaniach z Komendantem Straży Pożarnej oraz  

z Powiatowym Inspektorem Sanitarnym, natomiast brakuje informacji, chociaż wcześniej jest 

wymieniona, Komenda Powiatowa Policji – jakie ewentualnie były działania wspólne Komisji 

z Komendą Powiatowej Policji w roku 2013? 

Starosta Anna Michalczuk: Komisja pracuje zgodnie z programem, który zostaje na początku 

roku zatwierdzony. Czas trwania kadencji na okres trwania kadencji Rady i Zarządy Powiatu. 

W Komisji oprócz Starosty jest Przedstawiciel Rady Powiatu Maciej Boryna, Powiatowy 

Inspektor Sanitarny, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego, Powiatowy Komendant 

Policji, Powiatowy Komendant Straży Pożarnej, Prokuratura Rejonowa. W tym sprawozdaniu 

jest przedstawiony temat jakby podsumowujący działania instytucji o jest mowa o tym, że 

zadania realizowane są wspólnie przez powiatowe służby. W roku 2014 Komisja przede 

wszystkim kładzie nacisk na zadania związane z bezpieczeństwem dzieci i młodzieży, ale przy 

okazji spotkań zdarza się, że pojawiają się inne problemy, które są analizowane. 

Radny Paweł Lichtański: jeżeli mówimy o szczególnym uwzględnieniu bezpieczeństwa dzieci 

i młodzieży na terenie akwenów wodnych to jest taka instytucja jak Zarząd Wodnego 

Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. To wydaje się rzeczą naturalną, żeby Komisja, która 

dba o bezpieczeństwo, współpracowała również z WOPR ze względu na bezpieczeństwo na 

terenie akwenów wodnych. 

Starosta Anna Michalczuk: jeżeli tylko taki problem pojawi się w tym roku to na pewno 

będziemy pamiętać o zaproszeniu przedstawicieli WOPR. 

      6. Sprawozdania Przewodniczących Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego z prac 

Komisji za 2013 rok. 
      Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: radni otrzymali sprawozdanie z działalności Komisji 

Stałych Rady Powiatu Żagańskiego z prac Komisji za 2013 rok, czy w tym temacie są pytania? 

      Obrady sesji opuścił Radny Jan Sosnowski, Radny Andrzej Chodań, Radny Marek Ślusarski,  

w dalszych obradach brało udział 14 radnych. 

      Radny Krzysztof Jarosz: wprawdzie liczyłem na to, że w tym momencie będą niektóre osoby 

na sali, ale chciałem zaapelować poprzez sam protokół o to, aby członkowie Komisji 

Finansów, którzy nie uczestniczą w posiedzeniach, złożyli rezygnację z pracy w komisji, bo 

mamy problem z uzyskaniem quorum. W ubiegłym roku na 8 posiedzeń w 3 posiedzeniach nie 

było quorum i nie można było zająć oficjalnego stanowiska z tej racji, że część osób w tych 

posiedzeniach nie uczestniczy. W dniu wczorajszym podobnie, komisja zebrała się, ale nie 

mogła zająć oficjalnego stanowiska, bo również quorum nie było. Rozumiem, że wszyscy mają 
jeszcze inne zajęcie, pracują w różnych komisjach, więc to nie jest zarzut, ale myślę, że bardzo 

by nam to ułatwiło pracę, bo wtedy komisja mogłaby oficjalnie zajmować stanowiska. Na 

dzień dzisiejszy przy 7 osobowym składzie komisji mamy problemy z uzyskaniem quorum, 

więc może to jakoś pośrednio dotrze do osób, które wiedzą, o kogo chodzi, bo nie chciałbym 

nazwiskami wymieniać, bo tak jak mówię rozumiem sytuację, osoby te pracują w różnych 

komisjach, mają też swoje sprawy zawodowe, ale tylko taki apel, aby rozważyć członkostwo  
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w Komisji Budżetu i Finansów po to, żebyśmy mogli spokojnie uzyskać quorum i pracować 
tak, jak tego oczekuje Rada Powiatu. 

      Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: podtrzymuję apel Przewodniczącego Komisji Budżetu  

i Finansów i bardzo proszę członków komisji, w szczególności tych, którzy nie stawiają się na 

posiedzeniach i nie mają na to czasu, o ewentualną rezygnację z członkostwa w komisji.  

      Na obrady sesji wrócił Radny Jan Sosnowski oraz Radny Andrzej Chodań, w dalszych 

obradach brało udział 16 radnych. 

   7. Interpelacje radnych. 
   Radny Andrzej Chodań: pytanie moje dotyczy Powiatowego Rzecznika Praw Konsumenta – 

jakie ma pobory, jaką formę zatrudnienia, jaki jest progres wzrostu poborów w porównaniu do 

poprzedniego Rzecznika. W jakich dniach tygodnia przyjmuje interesantów, w jakich 

godzinach. Wiemy również, że Powiatowy Rzecznik Konsumenta jest również 
Wiceprzewodniczącym Rady Miasta Żagań, więc jeśli udaje się na sesję to jak to jest 

rozliczane? Przeczytałem swoje powiadomienie o sesji i jest tu informacja „Jednocześnie 

informuję, że zgodnie z art. 22 ust.1 ustawy z dnia 05 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (Dz. U. z 2013 r. poz. 595 ze zm.) niniejsze zawiadomienie stanowi podstawę do 

zwolnienia Radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia Radnemu brania udziału  

w pracach Rady”. Z tego, co ja jestem zorientowany, to radny, który uczestniczy w sesji bądź 
w jakichkolwiek pracach związanych z pracą Rady, ma obowiązek korzystać z urlopu 

okolicznościowego, bądź bezpłatnego, jest to właściwa forma a każda inna jest niewłaściwa. 

Proszę o taką informację na piśmie i pozostawienie w Biurze Rady.  

   Na obrady sesji wrócił Radny Marek Ślusarski, w dalszych obradach sesji brało udział 17 

radnych. 

   8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 
   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja z powodu braku 

quorum nie opiniowała projektu uchwały. 

Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Skarbnika Powiatu o przedstawienie 

uzasadnienia. 

   Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: tą uchwała wprowadzamy do budżetu 5 nowych „mięk-

kich” projektów, na które środki finansowe pochodzą z europejskiego funduszu rozwoju regio-

nalnego. W tych projektach otrzymujemy 10% środków z programu operacyjnego współpracy 

transgranicznej Polska – Saksonia, 85% dofinansowanie ze środków unii europejskiej i wkład 

własny. Projekt „ Polsko – Niemiecka Promocja Zdrowia” – z tych środków będzie organizo-

wany, we współpracy z Gminą Görlitz Piknik Zdrowia, podczas, którego promowany będzie 

zdrowy styl życia. Projekt „Nie starzeje się ten, kto nie ma czasu” – projekt skierowany jest do 

seniorów z powiatu żagańskiego i Görlitz, ma celu integrację tych środowisk i wymianę do-

świadczeń z zakresu aktywności społecznej seniorów. Projekt „Śladami Księżnej Doroty” – 

projekt również skierowany do Gminy Żagań i Görlitz, zostanie wydana publikacja, będzie to 

album historyczny. Do opracowania tego albumu będą zaproszone zarówno z powiatu żagań-
skiego i Görlitz osoby, które zajmują się historycznymi zagadnieniami. Projekt „Polsko – Nie-

miecka wystawa gospodarcza” – projekt skierowany jest do przedsiębiorców z Gminy Görlitz  

i z powiatu żagańskiego. Przeprowadzona zostanie kampania informacyjno - promocyjna, kon-

ferencja oraz zostanie wydany katalog gospodarczy. Projekt „Poznaj swój powiat” – projekt 

realizowany z Gminy Görlitz. Zostanie wydany album informacyjny, materiały promocyjne  

i będzie konkurs na hasło promujące współpracę partnerską z powiatu żagańskiego i Görlitz. 
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Zmiana budżetu, która jest przygotowana i o której dzisiaj informujemy dotyczy projektu, któ-

ry będzie realizowany przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Nazwa projektu „Schema-

tom Stop Wspólne działania instytucji pomocy społecznej i instytucji rynku pracy – pilotaż” – 

jest to projekt pilotażowy, wartość projekt 710.861 zł w 100% finansowany ze środków ze-

wnętrznych. Projekt skierowany jest do osób zagrożonych wykluczeniem społecznym, aby ich 

powrót na rynek pracy był możliwy a także, aby mogli tworzyć własne miejsca pracy. W 

związku z tym projektem ulega zmianie Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2014 – 2022, 

wartość dochodów i wydatków wzrasta o kwotę 710.861 zł. Są to wszystkie najważniejsze 

zmiany wprowadzone do uchwały w sprawie zmian budżetu, również ulega zmianie klasyfika-

cja w dotacji na bibliotekę i spółek wodnych. 

   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

   Uchwała została podjęta przy 15 głosach „za”, 2 „przeciwnych”, przy udziale 17 radnych. 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2014 – 2022, 
   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 17 radnych. 

    3) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 
   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

   Uchwała została podjęta przy 15 głosach „za”, 2 „przeciwnych”, przy udziale 17 radnych. 

    4) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia powia-

towej biblioteki publicznej w roku 2014, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i zapytała, czy ktoś chciałby 

w tej sprawie zabrać głos? 

Radny Marek Ślusarski: w jakiej formie i na jakiej podstawie zostanie przekazane te 20.000 zł, 

bo do tej pory zadania biblioteki powiatowej prowadziła biblioteka miejska, dla której przeka-

zywaliśmy środki finansowe na nowe wydawnictwa. Chciałbym się dowiedzieć, czy to będzie 

na książki, czy to będzie znowu przejedzone? 

Starosta Anna Michalczuk: na podstawie porozumienia zostaną powierzone do realizacji Gmi-

nie Żagań zadania Powiatowej Biblioteki Publicznej. W projekcie porozumienia, które dzisiaj 

podejmiemy lub nie podejmiemy, jest wszystko zapisane, co biblioteka w ramach 20.000,00 zł 

będzie robić. Środki finansowe będą przekazane w dwóch transzach i oprócz zakupu nowości 

będą tam również prowadzone różnego rodzaju szkolenia i zadania instruktażowe, metodyczne 

dla innych bibliotekarzy. Będą opracowywane zbiory regionalne tak, żeby można było wzbo-

gacić dział regionalny. Kwota, o której mowa jest przeznaczona włącznie na prowadzenie bi-

blioteki i te pieniądze w żaden sposób nie będą przejedzone. 

Radny Andrzej Chodań: czy już ktoś jest personalnie przypisany do prowadzenia tych szkoleń  

i zadań, za które będzie pobierał pieniądze? Czy to będzie w formie przetargu, czy zamówienia 

publicznego? Na jakim etapie jest to porozumienie z Miastem, gdyż wiem, że również na dzi-

siejszej sesji Rady Miasta Żagania ten temat będzie również omawiany? Ja pytam z punktu 

powiatu. 

Starosta Anna Michalczuk: kwestie te, o które Pan pytał są w gestii dyrektora biblioteki.  

Z Miastem uzgodnione jest wszystko na razie ustnie, teraz to jest kwestia podjęcia uchwały  

i podpisania porozumienia. 

Radny Andrzej Chodań: tzn, że Miasto podejmuje uchwałę, że przejmuje zadania, jako Miasto, 

które do tej pory wykonywał powiat a dopiero później szczegóły? 

Starosta Anna Michalczuk: tak i porozumienie zostanie zawarte tylko na 1 rok, czyli do dnia 31 

grudnia 2014 roku. Gdyby następna Rada zdecydowała o podobnej działalności to należałoby 

w przyszłym roku podjąć taką uchwałę i podpisać stosowne porozumienie. 

Radny Tadeusz Kosmatka: ja dodam tylko, że to nie jest nowa sprawa, bo takie porozumienia 

były, one się sprawdzały. Teraz Burmistrz wystąpił, na bazie tego, co było, w tej kwestii i uwa-
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żam, że to jest dobra sprawa. Uważam, że my też powinniśmy, jako powiat partycypować  
w zakresie prowadzenia biblioteki, jest to dobra sprawa i nie jest to nowa sprawa. 

Radny Andrzej Chodań: jeśli dobrze zrozumiałem, to jest to inicjatywa Burmistrza Miasta Ża-

gania? 

Starosta Anna Michalczuk: tak, Burmistrz wystąpił do nas z pismem. 

Radny Marek Ślusarski: ja pierwszy raz słyszę o takim porozumieniu. Zawsze były przekazy-

wane środki finansowe na konkretny cel a tutaj jest cel rozmydlony, gdzie te pieniądze można 

przeznaczyć na bardzo wiele rzeczy, nawet na zabezpieczenie jakichś dodatkowych gratyfika-

cji nie wiadomo komu. Chciałbym się dowiedzieć, w jakim procencie, bo uważam, że każde 

porozumienie powinno być konkretne np. 10.000,00 zł na nowy księgozbiór, 5.000,00 zł na 

szkolenia, czy inne spotkania rozrywkowe, chodzi o konkret a nie to, że bijemy się tu o każdą 
złotówkę, bo jak mówiłem o przestawieniu przejścia dla pieszych na ul. Piastowskiej, to Za-

rząd powiedział, że sprawą się zajmie, jednak nie ma tego w planach, a tutaj wyrzuca się 
20.000,00 zł i nie mówi się konkretnie na co. Uważam, że każde porozumienie powinno być 
opisane, na co te pieniądze konkretnie pójdą. 

Starosta Anna Michalczuk: porozumienie jest spisane w punktach, biblioteki prowadzone są 
zgodnie z ustawą o bibliotekach. Dyrektor biblioteki miejskiej odpowiada za finanse placówki 

i realizację pewnych zadań. Nie można w takim porozumieniu zapisać, że np. 15.000,00 zł 

zostanie wydane na książki, a jak zostanie wydane 13.500,00 zł to, co wtedy. Porozumienie 

musi być tak sformułowane, bo ja sobie nie wyobrażam, aby mogło być inaczej sformułowane. 

Radny raczył powiedzieć, że pierwszy raz słyszy o takim porozumieniu, Burmistrz wystąpił  

z pismem w listopadzie lub w październiku i zostały te pieniądze ujęte w budżecie, więc ja nie 

wiem, co ja jeszcze mogę dodać. Może jeszcze Radca Prawny odpowie w punktu prawa. 

Radca Prawny Andrzej Skibiński: propozycja porozumienia określa do wykonania zadanie.  

W §1 porozumienia mamy zapis, że jest to dotacja na określone zadanie i to jest sformułowane 

w sposób właściwy. Powierzenie zadania, czyli odpowiedzialność otrzymuje strona, czyli Mia-

sto i ma obowiązek rozliczyć się z dotacji. Przy tego typu porozumieniach, jeszcze nie spotka-

łem się z tym, żeby tak szczegółowo zapisywać cel przeznaczenia dotacji. Miejmy trochę do 

siebie zaufania, jeśli chodzi o sferę publiczną i między Miastem a Powiatem z tej przyczyny, 

że to dotyczy naszej społeczności lokalnej. Ponadto jest ustawa o instytucji kultury, która 

szczegółowo reguluje kwestie nie tylko zakupowe, czy wydatkowe, ale też kwestie uregulowa-

nia tych instytucji i również jest to w tym porozumieniu zawarte. Ja tutaj nie widzę działania 

sprzecznego z prawem. 

Radny Jan Sosnowski: ile środków mamy zapisane w budżecie na zakup nowości do biblioteki 

miejskiej? Z §1 porozumienia wynika, że jest to wynagrodzenie a nie zakup nowości wydaw-

niczych. Owszem takie porozumienia już były w przeszłości, ale w ostatnich latach nie było, 

co takiego się wydarzyło, że powiat stać na to, żeby 20.000,00 zł przekazać dla Miasta? 

Radny Marek Ślusarski: jeżeli w poprzednich latach wydawaliśmy na bibliotekę 2.000,00 zł, 

3.000,00 zł, czy 5.000,00 zł to biblioteka potrafiła wydać te pieniądze, to ja nie widzę proble-

mu, żeby wydać 20.000,00 zł. A tutaj mówi się o kwocie 13.500,00 zł, ja wiem, że każdej in-

stytucji, której się da określoną ilość środków to się je wyda. My nie jesteśmy przeciwni takim 

inicjatywom, tylko chcielibyśmy konkretnie wiedzieć, na co te pieniądze idą?  

Starosta Anna Michalczuk: kwota 13.500,00 zł to była przykładowa suma, bo również mogłam 

powiedzieć 9.500,00 zł na zakup nowości. W porozumieniu jest zapisana kwota 20.000,00 zł  

i jeżeli Radni mówią, że tutaj nigdzie nie ma słowa o zakupie, ale gromadzenie i zaspakajanie 

potrzeb kulturalnych, to w tym też mieści zakup książek. 

Radny Andrzej Chodań: z tego porozumienia wynika, że będzie to placówka. 

Starosta Anna Michalczuk: dlaczego Pan tak sądzi? 
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Radny Andrzej Chodań: §1 ust. 2 porozumienia cyt. „obsługa użytkowników, przede wszyst-

kim udostępnianie zbiorów oraz prowadzenie działalności informacyjnej, zwłaszcza informo-

wanie o zbiorach własnych, innych bibliotek, muzeów i ośrodków informacji naukowej a także 

współdziałanie z archiwami w tym zakresie” z tego wynika, że to jest placówka. 

Starosta Anna Michalczuk: tak, jak powiedziałam wcześniej, jest dyrektor biblioteki i dyrektor 

będzie musiał się z tych pieniędzy rozliczyć. Więc, jeżeli Pani Dyrektor biblioteki uzna, że za 

dodatkowe czynności wykonywane przez pracowników, będzie musiała udzielić dodatkowego 

wynagrodzenia, to już jest to w gestii Pani Dyrektor. 

Radny Andrzej Chodań: bo ja podniosę dwie ręce, jeżeli powiat przekaże 20.000,00 zł na za-

kup nowości do biblioteki. 

Radny Krzysztof Jarosz: tak myślę, co się stało, że nagle takie porozumienie jest potrzebne, bo 

takie pytanie zadał Pan Sosnowski. Otóż stało się to, że w ustawie o samorządzie powiatowym 

jest to zapisane, jako obowiązek powiatu prowadzenie biblioteki powiatu. Chcąc to ściśle re-

alizować to powinniśmy sobie ufundować budynek, zatrudnić załogę, ogrzać pomieszczenia, 

kupić sobie książki itd. i to kosztowałoby około 2.000.000,00 zł każdego roku. Do tej pory  

w pierwszej kadencji samorządu powiatowego propozycja zawarcia porozumienia została ro-

zesłana do wszystkich gmin, był mini konkurs, wygrał Żagań. Żagań prowadził przez 2 lata, 

czy przez całą kadencję, taką bibliotekę na zasadzie porozumienia, czyli dofinansowania nie-

których wydatków związanych z prowadzeniem biblioteki i takie rozwiązanie zastosowano. 

Później z jakiegoś względu zrezygnowano z takiego rozwiązania i środki były przekazywane 

do biblioteki pedagogicznej, ale to nie była realizacja zadań własnych powiatu. To była daro-

wizna, a w zasadzie była to darowizna na rzecz samorządu województwa lubuskiego, bo bi-

blioteki pedagogiczne podlegają marszałkowi i na ścisłość to te pieniądze powinny trafić do tej 

biblioteki za pośrednictwem budżetu województwa. Więc teraz, jeżeli to prostujemy i w końcu 

robi się normalne porozumienie, które ograniczy wydatki, bo nie ma sensu prowadzenia od-

rębnej biblioteki pedagogicznej, skoro mamy bibliotekę miejską, pedagogiczną, trzecia biblio-

teka powiatowa w odrębnym budynku niepotrzebnie by kosztowała. Jest to bardzo dobre roz-

wiązanie stosowane przez wiele powiatów i dajmy mu spokój, bo to kosztuje tylko 20.000,00 

zł, jest zrobione legalnie i przede wszystkim tylko takie rozwiązanie znosi z nas ciężar obo-

wiązku, który nałożony został ustawą o samorządzie powiatowym. Mamy taki obowiązek, ro-

bimy to i robimy to tak, jak należy. 

Radny Andrzej Katarzyniec: wiemy, że tutaj dzisiaj i tak samo na sesji Rady Miasta Żagania 

będzie rozpatrywane przyjęcie pewnego zadania i jest to zadanie pn. przyjęcie od powiatu ża-

gańskiego zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w 2014 roku. Nad-

zór nad niektórymi bibliotekami, które są na terenie powiatu żagańskiego, jest zerowy. Nie ma 

nadzoru nad bibliotekami, które są w małych miejscowościach i te biblioteki nie zawsze funk-

cjonują prawidłowo. Dlatego, jeżeli Miasto podjęło się zadania i podejmie się zadania nadzoru 

nad tymi bibliotekami, to dziwcie się, że część z tych pieniędzy będzie przeznaczona na dofi-

nansowanie tego działania. Nie wiem, dlaczego jest krzyk o 20.000,00 zł, kiedy 3; 4 lata temu 

radni podnosili rękę do góry, gdzie chodziło o dofinansowanie kilkuset tysięcy ze względu na 

różne sytuacje, w różnych instytucjach podległych pod powiat i wtedy był spokój. Tu chodzi  

o jedyne 20.000,00 zł, czyli współpracę z Miastem i cieszmy się, że Miasto Żagań współpracu-

je z powiatem. 

Radny Marek Ślusarski: nie chodzi nam o te 20.000,00 zł, ale chodzi nam o konkretne zadania 

związane z tą kwotą. Doszliśmy do meritum sprawy, że część tych pieniędzy pójdzie na wyna-

grodzenia i nie łudźmy się, że będzie inaczej, ale chcielibyśmy wiedzieć, jak to będzie realizo-

wane i kto te pieniądze dostanie. Jak ja tutaj usłyszę, że Pani Dyrektor dostanie te pieniądze, bo 

ona będzie decydowała, komu te pieniądze dać i wypłacić dla swoich najlepszych albo wska-
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zanych ludzi. W porozumieniu powinno być wszystko zapisane, jakie kwoty i na co będą prze-

znaczone. 

Starosta Anna Michalczuk: wypadałoby żebym teraz przeczytała §1 porozumienia, bo widocz-

nie nie wszyscy przeczytali, więc odwołam się tylko do §2 ust. 2. „Odpowiedzialność za reali-

zację zadań biblioteki powiatowej wobec samorządu powiatowego ponosi dyrektor placówki 

wykonującej zadanie”. W §5 jest zapis „w przypadku niezgodnego z umową wydatkowania 

środków, Przyjmujący zobowiązuje się do zwrotu niewłaściwie wydatkowanych środków wraz 

z odsetkami, liczonymi jak dla zaległości podatkowych od dnia przekazania danej raty na za-

sadach określonych w art. 251 i 252 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicz-

nych”. 

Radny Zbigniew Teler: składam wniosek o zakończenie dyskusji i przystąpienia do głosowa-

nia. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała wniosek o zamknięcie dyskusji pod głosowanie. 

Wniosek o zamknięcie dyskusji został przyjęty przy 12 głosach „za”, 4 „przeciwnych”,  

1 „wstrzymującym”.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 13 głosach „za”, 3 „przeciwnych”, 1 „wstrzymującym”. 

    5) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Gozdnica na do-

finansowanie zadania inwestycyjnego „Częściowa przebudowa chodników wzdłuż 
ulic Zacisze – ul. Świerczewskiego oraz fragmentów chodników wzdłuż ul. 3 – go 

Maja i ul. Matejki w Gozdnicy”, 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i zapytała, czy ktoś chciałby 

w tej sprawie zabrać głos? 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

    6) zmiany uchwały Nr VII.6.2011 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 czerwca 2011 r.  

w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów szkół prowadzonych przez Po-

wiat Żagański, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że w tej 

sprawie odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Przewodnicząca Komisji przedstawi opinię 
Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: w dniu 20 

stycznia 2014 roku odbyło się posiedzenie Komisji w sprawie zasad udzielania stypendiów dla 

uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Żagański. Było to spowodowane tym, że na wnio-

sek rodziców uczniów Gimnazjum z Oddziałami Dwujęzycznymi, po uzyskaniu opinii Komisji 

Oświaty, proponuje się zmianę w § 2 ust. 2 pkt. 7. Nowe brzmienie pkt. 7 „przyznawane przez 

Zarząd Powiatu za reprezentowanie powiatu żagańskiego na arenie krajowej lub międzynaro-

dowej”. Dodaje się w § 2 ust. 2 pkt. 8 o brzmieniu” przyznawane przez Zarząd Powiatu za re-

prezentowanie powiatu żagańskiego na arenie wojewódzkiej, krajowej lub międzynarodowej 

przez uczniów publicznych szkół ponadgimnazjalnych z terenu powiatu żagańskiego, dla któ-

rych organem prowadzącym nie jest powiat żagański”. W § 2 dodaje się ust. 6 o brzmieniu „Na 

wniosek dyrektora Gimnazjum, dla którego organem prowadzącym jest powiat żagański, Za-

rząd Powiatu może przyznać stypendium naukowe po pierwszym roku nauki, w przypadku, 

gdy: 

1) uczeń posiada średnią ocen, co najmniej 5,2 i co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowania, 
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2) jest finalistą olimpiad/konkursów, co najmniej szczebla wojewódzkiego – uplasował się  
w pierwszej 6, oraz posiada średnią ocen, co najmniej 4,5 i co najmniej bardzo dobrą ocenę 
z zachowania”. 

Komisja większością głosów przyjęła proponowaną poprawkę. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: w projekcie uchwały nie zostały zmienione warunki, aby 

otrzymać stypendium, ta zmiana powoduje poszerzenie możliwości uzyskania stypendium 

przez uczniów szkoły między innymi prowadzonej obecnie przez powiat żagański. Poprzednia 

uchwała nie uwzględniała Gimnazjum Dwujęzycznego i uczniowie nie mogli otrzymywać sty-

pendium.  

Radny Marek Ślusarski: jeśli już rozszerzamy stypendia to rozszerzmy także o trenerów, któ-

rzy mają jakieś wyniki, bo powinniśmy też docenić ludzi, którzy mają wyniki jak np. Pan 

Zygmunt Szwarc, który przy tak małej szkole ma takie dobre wyniki. Dlatego uważam, że  

w naszym powiecie przydałoby się wesprzeć ludzi, którzy potrafią coś takiego fantastycznego 

zrobić. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: nagradzamy takich ludzi różnego rodzaju nagrodami, ale 

nie możemy czegoś takiego zrobić, ponieważ nauczyciele są nagradzani przez dyrektorów 

szkół. Pan Zygmunt Szwarc prowadzi Klub, który też posiada możliwości finansowe nagra-

dzania, powiat takich możliwości nie posiada. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 16 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”. 

    7) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2014 rok,  
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i zapytała, czy ktoś chciałby 

w tej sprawie zabrać głos? 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

    8) uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2014 rok. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i zapytała, czy ktoś chciałby 

w tej sprawie zabrać głos? 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

    9) zmiany Uchwały Nr XXVIII.6.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 

2013 r. w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na te-

renie powiatu żagańskiego w roku 2014. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła projekt uchwały i zapytała, czy ktoś chciałby 

w tej sprawie zabrać głos? 

Radny Tadeusz Kosmatka: ja jestem za utrzymaniem stanowiska rady, które już zostało okre-

ślone wcześniej. Już zdecydowaliśmy o aptekach i ich dyżurach, które te apteki będą prowa-

dzić. Uważam, że w dwóch miastach w Żaganiu i Szprotawie powinny być dyżury nocne, ca-

łodobowe. Miasto, które ma 14.000 mieszkańców, powinno takie dyżury mieć a dzisiejsza 

uchwała koryguje sprawy związane z tymi dyżurami i pozbawiałaby dyżurów całodobowych  

w Szprotawie. Uważam, że jest nie do przyjęcia takie stanowisko, powinniśmy zostać przy 

tym, co było a dzisiejszy projekt uchwały odrzucić.  

Radny Andrzej Katarzyniec: Pan Radny Tadeusz Kosmatka wypowiada się jakby za właścicieli 

i pracowników aptek. Najważniejsza rzecz w tym to rzecz finansowa, każdy dyżur apteki obli-

guje aptekę, do pełnienia tego dyżuru przez magistra farmacji. Apteki w Szprotawie nie są bo-

gate w magistrów farmacji, bo są to mniejsze apteki i właściciele aptek muszą na czas dyżuru 

wynajmować magistrów po to, żeby tą funkcję spełnić prawidłowo beż zagrożenia życia dla 
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mieszkańców. To są bardzo duże koszty, które wynoszą około kilka tysięcy w miesiącu i nie 

wiem, czy na dyżurze nocnym, ktoś, kto jest chory w Żaganiu pojedzie do apteki w Szprota-

wie, wiem, że nie pojedzie, ponieważ w Żarach jest apteka całodobowa, która pracuje na okrą-
gło przez cały rok i wszyscy, którzy mają kupić leki nie szukają apteki w Żaganiu, tylko jadą 
do Żar. W ubiegłych latach apteki w Szprotawie były zwolnione z pełnienia tego dyżuru noc-

nego i one były z tego tytułu zadowolone. Może Radny Tadeusz Kosmatka ma głosy od wła-

ścicieli aptek, że oni byli niezadowoleni, nie Pan Radny teraz wystąpił w imieniu mieszkań-
ców, i prawidłowo, bo Członek Zarządu tak, jak każdy z nas Radnych powinien dbać o dobro 

mieszkańców. Jednak sytuacja jakby sama się rozwiązuje tylko dlatego, że ze Szprotawy cho-

rzy, którzy mają kontakt z lekarzem oni od razu jadą do Żar, bo wszyscy wiedzą, że w Żarach 

apteka pełni dyżur. Właściciele aptek w Żaganiu jakby dogadali się z właścicielami aptek  

w Szprotawie, że to oni podejmą te działania i będą pełnili dyżury nocne w Żaganiu, gdzie 

aptek jest dużo więcej i jest większa ilość magistrów. Tu chodzi przede wszystkim o finanse 

tych aptek i dlatego prosiłbym, aby tą uchwałę przyjąć ze względu na dobro społeczeństwa 

miasta Żagania. 

Radny Tadeusz Kosmatka: jak radni zdecydują tak będzie, ale my już zdecydowaliśmy podej-

mując uchwałę wcześniejszą, w której są rozwiązania, które się nie podobają niektórym wła-

ścicielom aptek. Moim zdaniem my nie powinniśmy reprezentować interesu aptek, tylko inte-

res społeczności. Jeszcze raz podkreślam, 14.000 miasto Szprotawa, ktokolwiek w nocy zacho-

ruje, zmuszony jest jechać do Żagania. Jest to sprawa nie do przyjęcia, podkreślam to, chce 

głośno o tym mówić, dlatego, że ja nie reprezentuję interesu aptek. Apteki dzisiaj stoją ekono-

micznie nieźle, leki są drogie i nie jest tylko sprawa zarabiania pieniędzy w dzień, ale również 
podczas dyżurów nocnych. Dlatego ja nie rozumiem głosu Radnego Andrzeja Katarzyńca, ce-

nię go, ale rozumiem tego głosu, bo ja nie reprezentuję interesu aptek, tylko interes społeczno-

ści. 

Radny Maciej Boryna: chciałby zgodzić się z głosem Radnego Tadeusza Kosmatki, zgadzam 

się, że nie możemy zmuszać nikogo do pracy, jednak apteki to jest to szczególny zakres dzia-

łalności, bo jest związany z ochroną zdrowia i życia ludzkiego. Byłem niejednokrotnie świad-

kiem zdarzeń, gdzie nocne dyżury aptekarskie ratowały zdrowie lub życie. Dojazd do Żagania, 

czasami w ratowaniu życia chodzi o czas, nie każdy też może dojechać, dlatego chciałbym 

prosić Radnych o nie przyjęcie projektu uchwały. 

Radny Andrzej Katarzyniec: do dyżurów można dołączyć też apteki ze Szprotawy, bo ja nie 

wiem, jak to rozumiecie, bo aptek jest kilkanaście w Żaganiu i kilka w Szprotawie. Pełnienie 

nocnych dyżurów nie zabezpiecza miasta Szprotawy, ponieważ cykliczny dyżur powoduje, że 

w których dniach, większości dni w ciągu roku i tak te dyżury nie będą pełnione w mieście 

Szprotawa. Jeżeli weźmiemy pod uwagę wszystkie apteki w powiecie żagańskim, w mniej-

szych miejscowościach też mają pełnić dyżury? Wyjaśnijmy jak to jest – Miasto i Gmina Ża-

gań – dyżury aptek całodobowe od godz. 8
00

 do godz. 8
00

 i te dyżury zapewniają mieszkańcom 

powiatu przez 24 godziny dostępdo którejś z tych aptek. Apteki w Szprotawie – dyżury, które 

tutaj są zaproponowane to są od godz. 8
00

 do godz. 22
00

, dlatego, że tam nie są w stanie pełnić 
dyżurów, bo nie mają tylu magistrów. Zapewnienie jest w powiecie żagańskim i to zapewnia 

Żagań a tu są dodatkowe jakby dyżury od godz. 8
00

 do godz. 22
00 

w Szprotawie. 

Radny Tadeusz Kosmatka: do tej pory były całodobowe dyżury w Szprotawie. Uważam, że 

14.000 tys. miejscowość nie może być pozbawiona dyżurów aptek całodobowych. Nie han-

dlujmy dzisiaj zdrowiem i jestem za tym, żeby społeczność Szprotawy nie była pozbawiona 

całodobowych dyżurów aptek. Nie wszyscy mają samochód, żeby w nocy jechać do Żagania. 

Radny Andrzej Katarzyniec: na dzień dzisiejszy ten przedstawiony harmonogram, który doty-

czy Miasta Żagania jest dobry, bo zabezpiecza przez 24 godz. przez cały rok. Radnemu Tade-

uszowi Kosmatce chodzi o to, żeby apteki w Szprotawie też pełniły dyżury przez cały okres 
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roku? Bo jeśli tak, jeżeli apteki w Szprotawie mają pełnić dyżury przez cały rok, to rzeczywi-

ście ta uchwała jest nie do przyjęcia. 

Radny Tadeusz Kosmatka: zmierzam do tego, aby pozostawić całodobowe dyżury aptek, jakie 

zostały przyjęte uchwałą Rady Powiatu Żagańskiego w dniu 30 grudnia 2013 roku. 

Radny Mirosław Gąsik: przychylam się do opinii Radnego Tadeusza Kosmatki i Radnego Ma-

cieja Boryny, mając też na uwadze, że prowadzenie apteki jest to pewnego rodzaju służba. Dla-

tego tutaj nie dbałbym o interesy ekonomiczne właścicieli aptek tylko spojrzałbym pod kontem 

ludności, czyli jestem za odrzuceniem tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała przy 3 głosach „za”, 10 „przeciwnych”, 4 „wstrzymujących” nie została podjęta. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poinformowała, że odpowiedź na złożoną interpelację 
zostanie udzielona na piśmie. 

10. Wnioski. 
Radny Jacek Grzelak: Zarząd Powiatu rozpatrzył wnioski organizacji pozarządowych – skła-

dam wniosek o ponowne rozpatrzenie wniosku Klubu Kajakowego VIKING, który otrzymał 

dofinansowanie w wysokości 500 zł. Corocznie ten Klub otrzymywał dofinansowanie w wy-

sokości 1.500,00 zł – klub ten działa od 28 lat i posiada wielkie sukcesy na arenie ogólnopol-

skiej, kadrowicze kadry polskiej na zawodach międzynarodowych. Ponadto Klub rozszerzył 

swoją działalność o aktywizację osób niepełnosprawnych, wychowankiem tego Klubu jest 

młoda osoba, która zdobyła mistrzostwo polski i w tej chwili jest przygotowywana na para-

olimpiadę sportów letnich. Klub został uplasowany na II miejscu w województwie lubuskim  

w rankingu Marszałka, zaraz za Klubem Uczniak. Wnioskuję o dokonanie weryfikacji wnio-

sków organizacji pozarządowych i zwiększenie dofinansowania przeznaczając środki finanso-

we w wysokości 1.500,00 zł dla Klubu Kajakowego VIKING. 

Radny Jan Sosnowski: wnioskuję o ponowne przeanalizowanie wniosku Gminy Brzeźnica  

w sprawie imprezy majowej w „W maju na pasionku”, przy której w tym roku będą obchody 

45 – lecia pierwszego Zespołu Górali Czadeckich w powiecie żagańskim. 

Radny Marek Ślusarski: kolejny raz składam wniosek w sprawie przejścia dla pieszych przy ul. 

Piastowskiej w Żaganiu. Jest to miejsce bardzo uciążliwe dla mieszkańców osiedla i dla para-

fian kościoła na „Górce”. Zarząd obiecał, że sprawą się zajmie, ale nie zostało to zadanie ujęte 

do realizacji. Proszę o odpowiedź na piśmie, czy to zadanie będzie realizowane. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański odczytał wniosek Radnego Krzysztofa Blajera, 

który jest nieobecny na dzisiejszej sesji – wniosek skierowany do Zarządu Powiatu Żagańskie-

go – w imieniu własnym oraz mieszkańców ul. Śląskiej w Żaganiu, składam wniosek o przy-

cięcie gałęzi drzew na odcinku drugiej i trzeciej wysepki zieleni na ul. Śląskiej w Żaganiu. 

Wniosek motywuję tym, iż rozrośnięte gałęzie drzew stwarzają duże zagrożenie dla mieszkają-
cych tam ludzi, przechodniów oraz mienia ludzkiego (samochody). Gałęzie drzew mają bezpo-

średnią styczność z przewodami elektrycznymi wysokiego napięcia a w sytuacji dużych po-

dmuchów wiatru powoduje zwarcie skutkujące powstawaniem iskier, mogących nawet dopro-

wadzić do pożaru. Ze względu na bliskie skupisko drzew i zabudowań, zagrożenie pożarowe 

może mieć tragiczny finał. Ponadto niejednokrotnie połamane gałęzie drzew spadają bezpo-

średnio na ulicę oraz chodniki i stwarzają zagrożenie istnienia ludzkiego. Zwracam uwagę, iż 
ul. Śląska stanowi ważny punkt komunikacyjny w Żaganiu, gdyż droga prowadzi w kierunku 

strefy przemysłowej przy ul. Asnyka do Gryżyc a także domostw kilkuset mieszkańców tej 

części miasta. Z uwagi na powyższe proszę o podjęcie stosownych kroków. Wniosek podpisał 

Krzysztof Blajer. 
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11. Informacje i oświadczenia. 
Wicestarosta Henryk Janowicz: w odpowiedzi na wniosek Radnego Marka Ślusarskiego  

w sprawie przejścia dla pieszych przy ul. Piastowskiej w Żaganiu, dokonana była analiza pod 

względem bezpieczeństwa ruchu i musimy tego przestrzegać. Wiem, że dobrze by było, aby 

przejście przez drogę było na przeciw wyjścia z posesji kościoła, niestety przepisy to regulują 
jasno i mamy z tym dylemat. To nie jest tak, że nie chcieliśmy się tym problemem zająć, 
proszę nam dać trochę czasu, bo uważam, że jeżeli przepisy nam tego zabronią to tego nie 

zrobimy. Staramy się jeszcze jedną rzecz tam uwzględnić, ale na dzień dzisiejszy nie mogę 
udzielić odpowiedzi. To nie jest tak, że my tym problemem się nie zajmujemy, lekceważymy, 

nie zwracamy na to uwagi, ale to jest inna sytuacja, bo to są przepisy ruchu drogowego. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański: chciałbym się dzisiaj podzielić pewnym 

spostrzeżeniem, bo dzisiaj, w mojej ocenie, podjęliśmy niezwykła uchwałę, nad którą nie 

dyskutowaliśmy, a chodzi o dotację dla Gminy Gozdnica, o którą zabiegała od początku 

kadencji Radny Krzysztof Jarosz. Dlatego, jak widać warto być cierpliwym, bo doczekał się  
w końcu w roku wyborczym decyzji Radnych o dotacji dla Gminy Gozdnica. Temat ten bardzo 

często był poruszany na posiedzeniach komisji przez Radnego Krzysztofa Jarosza. I nasuwa się 
pytanie, dlaczego trzeba być cierpliwym? Bo warto. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz wyznaczyła Radną Annę Michalczuk oraz Radnego Jana 

Sosnowskiego do zapoznania się z protokołem z XXIX sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 

31 stycznia 2014 roku. 

12. Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz o godz. 12

50
 ogłosiła zamknięcie obrad XXIX sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 31 stycznia 2014 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  
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